

No. 27507

**UNITED STATES OF AMERICA
and
BELGIUM**

**Exchange of notes constituting an agreement concerning
the status of a U.S. Ground Launched Cruise Missile
(GLCM) Unit to be located in Belgium. Brussels, 13 Feb-
ruary 1984**

Authentic texts: English and French.

Registered by the United States of America on 15 August 1990.

**ÉTATS-UNIS D'AMÉRIQUE
et
BELGIQUE**

**Échange de notes constituant un accord concernant le statut
d'une unité de Missile de Croisière des États-Unis lancé
à partir du sol devant être déployée en Belgique.
Bruxelles, 13 février 1984**

Textes authentiques : anglais et français.

Enregistré par les États-Unis d'Amérique le 15 août 1990.

EXCHANGE OF NOTES CONSTITUTING AN AGREEMENT¹ BETWEEN THE UNITED STATES OF AMERICA AND BELGIUM CONCERNING THE STATUS OF A U.S. GROUND LAUNCHED CRUISE MISSILE (GLCM) UNIT TO BE LOCATED IN BELGIUM

ÉCHANGE DE NOTES CONSTITUANT UN ACCORD¹ ENTRE LES ÉTATS-UNIS D'AMÉRIQUE ET LA BELGIQUE CONCERNANT LE STATUT D'UNE UNITÉ DE MISSILE DE CROISIÈRE DES ÉTATS-UNIS LANCÉ À PARTIR DU SOL DEVANT ÊTRE DÉPLOYÉE EN BELGIQUE

I

[TRADUCTION — TRANSLATION]

No. 17

The Embassy of the United States of America presents its compliments to the Ministry of Foreign Affairs, External Trade and Development Cooperation of the Kingdom of Belgium and has the honor to refer to the eventual deployment of a U.S. Ground Launched Cruise Missile Unit (Unit) in Florennes pursuant to the NATO two-track decision of December 2, 1979. Included within the Unit in the Tactical Missile Wing, as well as all other U.S. organizations, advance teams, elements and units assigned or attached to it which may be located in Belgium.

The Government of the United States of America, in recognition of the fact that the Supreme Allied Commander, Europe, considers the Unit to be a national unit in support of SHAPE within the meaning of Article 1, paragraph 5.c) of the SHAPE/Belgium Agreement of May 12, 1967, has the honor to propose that the Government of Belgium there-

Nº 17

L'Ambassade des Etats-Unis d'Amérique présente ses compliments au Ministère des affaires étrangères, du commerce extérieur et de la coopération au développement du Royaume de Belgique et a l'honneur de se référer au déploiement éventuel, à Florennes, d'une Unité de missile de croisière des Etats-Unis lancé à partir du sol (l'Unité), conformément à la décision à deux niveaux prise par l'OTAN le 12 décembre 1979. Cette Unité comprend l'Aile de missile tactique, ainsi que l'ensemble des autres organisations, équipes avancées, éléments et unités des Etats-Unis affectés ou rattachés à ladite Unité et qui peuvent être basés en Belgique.

Le Gouvernement des Etats-Unis d'Amérique, reconnaissant le fait que le Commandant suprême des forces alliées en Europe estime que l'Unité constitue une unité nationale appuyant le Commandement suprême des forces alliées en Europe (SHAPE), selon la signification du paragraphe 5 de l'alinéa c de l'article 1 de l'Accord du 12 mai 1967

¹ Came into force on 13 February 1984 by the exchange of the said notes.

¹ Entré en vigueur le 13 février 1984 par l'échange des dites notes.